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Dr Perišić za RTS: Prvi put od početka epidemije ne umire se od kovida, već sa kovidom 

Direktor Univerzitetskog kliničkog centra Niš Zoran Perišić rekao je za RTS da su brojke neumoljive i 

govore da smo usred novog talasa koronavirusa. U Nišu su juče registrovana 352 novozaražena 

pacijenta, što je najviše u ovom talasu. U bolnici u Kruševcu ima 176 pacijenata, koji ne leže zbog kovida 

nego sa kovidom, napomenuo je Perišić. Prvi put od kada je bolest ušla u naše živote, ne boluje se i ne 

umire zbog kovida već zbog pridruženih bolesti, ističe Perišić. 

Taman kada smo pomislili da smo koroni "videli leđa", brojevi novozaraženih na dnevnom nivou govore 

drugačije. 

Posle dužeg vremena, ispred kovid ambulanti su redovi za testiranje, a zbog većeg broja pacijenata 

pojedine ambulante su uvele 24-oročasovna dežurstva. Rezultati kažu da je svaki drugi testirani pacijent 

zaražen. 

Doktor Zoran Perišić, direktor Univerzitetskog kliničkog centra Niš rekao je za RTS da su brojke 

neumoljive i govore da smo usred novog talasa koronavirusa, juče su u Nišu registrovana 352 

novozaražena pacijenta, to je najviše u ovom talasu, ovo je prvi put da je pređena brojka od 350. 

"U našim kovid objektima, u bolnici u Kruševcu je 176 pacijenata, to su ljudi koji ne leže zbog kovida 

nego sa kovidom. To su hronički pacijenti zbog drugih bolesti i prvi put od kada je bolest ušla u naše 

živote, ne boluje se i ne umire zbog kovida već se umire zbog pridruženih bolesti. U proseku to su stariji 

ljudi - stariji od 65 i 70 godina, nije iznenađenje da budu stariji od 85 i 90 godina", napominje Perišić. 



 
 

Osnovne bolesti su neurološke, pacijenti posle šlogova, ortopedske, pacijenti posle operacija, zatim tu su 

kardiološki pacijenti sa srčanom slabošću ili pulmološki pacijenti koji dugo boluju od plućnih bolesti. 

Izneo je podatak da je u Nišu juče bilo više od 1.500 pregleda pri ambulantama doma zdravlja. 

Broj vakcinisanih je nešto veći od 100, u jednom ovako velikom gradu, to je zanemarljivo, istakao je 

Perišić. 

Kod dece blaga klinička slika  

"Unutar obejkata Kliničkog centra imamo kovid na pedijatriji i ginekologiji, nakon otpuštanja tri porodilje 

juče, ostale su još dve porodilje, klinička slika kod njih je blaga, bebe se rađaju zdrave i trudimo se da ih 

što pre posle porođaja pustimo kući", rekao je dr Perišić. 

Imamo odojčad i decu starosti pet, deset ili 15 godina, pravilo je da je kod svih njih laka klinička slika, 

dodao je on. 

Veći broj dece bi mogao da ostane u kućnim uslovima, ali u situaciji kada imamo dovoljno mesta i lekova 

možemo da ih hospitalizujemo, napominje Perišić. 

Dnevno se pregleda oko 100 pacijenata upućenih na infeltivnu kliniku, koja služi kao trijažni centar, ono 

što je za hospitalizaciju upućuje se u kovid objekat u Kruševcu. 

O vakcinaciji i četvrtoj dozi 

Analizirao sam prisustvo vakcinisanih među ukupnim brojem hospitalizovanih u Kruševcu i brojka nešto 

preteže na stranu nevakcinisanih, ali govorimo o starijoj populaciji - tu je procenat još manji, kaže doktor 

Perišić. 

Preporuka je da hronični pacijenti i stariji od 60 ili 65 godina prime četvrtu dozu vakcine, rekao je Perišić. 

 

 

 

 

 

 

 



 
 

 

 

Šta su roditelji u obavezi da urade ukoliko dete leče kod privatnog lekara 

U vreme kada se deca često leče kod privatnih lekara, dečji kartoni u domovima zdravlja ostaju prazni. 

Da li roditelji imaju obavezu da izveštaje privatnih lekara dostavljaju izabranim lekarima svoje dece i da li 

domovi prihvataju izveštaje privatnika? 

Iz godine u godinu raste broj dece koju roditelji na pregled vode u privatne pedijatrijske ordinacije. 

Kako su privatne kompanije u našoj zemlji sve brojnije i zaposlenima plaćaju dopunsko ili potpuno 

zdravstveno osiguranje, roditelji se odlučuju da i deci plaćaju dopunsko osiguranje i da ih leče u 

privatnim pedijatrijskim ordinacijama i klinikama. 

Pedijatri u domovima zdravlja saglasni su u jednom – nije problem to što se deca leče kod privatnika, već 

to što kartoni kod izabranog pedijatra u domu zdravlja ostaju prazni. 

Nema podataka o tome koje je vakcine dete primilo, ni kada je preležalo zaraznu bolest. 

"Kad smo pripremali ove godine đake prvake, videli smo da masa dece ima primljene vakcine za koje 

smo mislili da ih nisu primili. Deca su bila redovno vakcinisana. Mi smo to uredno ubeležili u karton", 

kaže dr Biljana Aleksić, načelnica službe za zdravstvene zaštite dece i omladine u Domu zdravlja Stari 

grad 

Roditelji izveštaj o vakcinaciji ili zaraznoj bolesti pedijatru u državnoj zdravstvenoj ustanovi mogu da 

donesu kad god žele. Najčešće to čine kad iz doma zdravlja dobiju poziv za vakcinaciju ili sistematski 

pregled pred upis u osnovnu školu. 



 
 

"Onda vidimo da je dete za koje smo poslali poziv, jer smo radili pre toga reviziju kartoteke i gledali po 

godištu koji je procenat dece vakcinisan a koji nije, onda vidimo da je to dete vakcinisano i da naš 

procenat nevakcinisane dece nije zapravo realan, da je procenat vakcinisane dece mnogo veći, ali 

roditelji nam nisu doneli na uvid da to upišemo", ističe dr Biljana Aleksić.  

I lekarima i roditeljima bilo bi lakše da su privatne zdravstvene ustanove povezane sa državnim. U 

Ministarstvu zdravlja kažu da je e-karton jedino rešenje. 

"Mislim da ćemo sa digitalizacijom, tj. integracijom ova dva sistema koja su izuzetno važna, sprečiti da se 

dešavaju neželjeni efekti ili neželjena dejstva, ili nekvalitetno lečenje u našem državnom, uopšte – 

zdravstvenom sistemu Republike Srbije. Želimo da taj sistem što više unapredimo", rekao je državni 

sekretar u Ministarstvu zdravlja Mirsad Đerlek.  

Po rođenju, bebi se karton otvara u domu zdravlja. Posle toga, roditeljima je često lakše da dete odvedu 

kod privatnika. Košta, ali nema čekanja. 

Ono što zaboravljaju jeste obaveza da o svakoj bolesti ili vakcinaciji obaveste i pedijatra u domu zdravlja, 

sve dok se ne završi digitalizacija. Tada će i jedni i drugi pedijatri imati uvid u zdravstveno stanje naših 

najmlađih osiguranika. 

 

 

"SITUACIJA NESIGURNA, BROJ ZARAŽENIH I PET PUTA VEĆI" Dr Tiodorović o novom korona talasu: 

"Rizične grupe već trebalo da prime ČETVRTU DOZU" 

Situacija sa korona virusom u zemlji je nesigurna, a broj zaraženih u narednih sedam do deset dana će 

dalje rasti, kaže epidemiolog Branislav Tiodorović i ukazuje da je brojka od oko 6.000 zaraženih na 

dnevnom niovu, daleko veća, čak možda i pet puta veća, jer se ne testiraju svi koji su zaraženi. 



 
 

Ukazuje da najveći rizik predstavljaju upravo ljudi sa blažim simptomima koji se normalno kreću, rade i 

putuju i na taj način šire virus. 

Tiodorović je za Tanjug naveo da će u narednom periodu broj zaraženih oscilirati, ali će biti viši nego do 

sada, a i kada dođe do stabilizacije, to će biti na niovu od nekoliko hiljada zaraženih. 

Ukazao je da zabrinjava što se ovom trenutku povećava broj pacijenata na respiratoru i broj umrlih. 

- Tešku kliničku sliku u 90 odsto slučajeva imaju stariji od 85 godina, do 95 godina starosti, kao i hronični 

bolesnici, među kojima dominiraju, sa čak dve trećine i više, nevakcinisani ili nepotpuno vakcinisani - 

naveo je Tiodorović. 

Podsetio je da je još pre mesec i po dana bila preporuka da ljudi stariji od 65 godina, kao i rizične grupe, 

prime četvrtu dozu vakcine, jer će biti ugroženi, bez obzira što je novi soj daleko lakši od delte. 

Naveo je da su sada prisutni sojevi BA4 i BA5, a verovatno je prisutan, iako još nije zvanično potvrđeno, 

novi soj BA2.75, popularno nazvan "kentaur". 

Tiodorović je naglasio da je struka upozoravala da će mlađi ljudi sa jakim imunitetom i vakcinisani dobro 

proći kada su u pitanju novi sojevi, ali da su ugroženi stari i teški hronični bolesnici, što se sada, nažalost, 

i pokazuje kao tačno. 

On je objasnio da se bolnice ne pune kako bi se to moglo očekivati s obzirom na rast broja zaraženih i da 

broj zaraženih nije srazmeran broju hospitalizovanih pacijenata. 

- Ako imate 600 - 700 pacijenata u našim bolničkim kapacitetima, u tri kovid bolnice, to ipak ne odražava 

onaj broj od 6.000 do 6.500 pozitivnih da bi proporcionalno odgovaralo kretanju te brojke - kazao je 

epidemiolog. 

On smatra da se testiraju samo ljudi koji imaju potrebu za tim, imaju simptome, bili su u kontaktu sa 

zaraženim ili, pak, putuju u neku od evropskih zemalja koje traže PCR test na ulasku, te da je brojka, koju 

sada imamo do 6.500 zaraženih, daleko veća i može se množiti sa pet ili šest puta. 

Objasnio je da je veliki broj zaraženih netestiranih sa lakim simptomima ili bez simptoma koji se 

normalno kreću, rade i putuju, zbog čega se virus širi i broj obolelih svakodnevno raste. 

- Svi oni koji dolaze iz Grčke, Crne Gore i Hrvatske, najveći procenat, čak cele porodice su pozitivni, ako 

nemaju posebno izraženih tegoba ne javljaju se lekaru, ali ako imaju oni se javljaju. Preporučujemo 

svima koji imaju bilo kakve znake da se testiraju i provere da li su pozitivni - kazao je Tiodorović. 

Kada su u pitanju mere koje treba preduzeti, Tiodorović je istakao da se pre svega treba zaštititi stare i 

rizeične grupe i da mlađi i zdravi ljudi u kontaktu sa njima nose maske i drže distancu kako bi se rizik od 

zaraze sveo na minimum. 



 
 

Epidemiolg ocenjuje da neće doći do uvođenja drastičnih mera zatvaranja, ali da postoji mogućnost, 

ukoliko broj zaraženih nastavi da raste, da se pomeri početak školske godine, jer se u ranijim talasima 

pokazalo da deca dosta doprinose širenju virusa. 

Tiodorović je posebno uputio apel ljudima koji putuju, ali i onima koji dolaze iz zemalja sa Zapada da se 

ne opuštaju kada dođu u svoju zemlju, već da poštuju sve mere predostrožnosti i zaštite, bez obzira 

koliko su one bile rigorozne u zemljama iz kojih dolaze. 

Prema njegovim rečima većina starih ljudi još uvek nose maske svesni da ih one štite, dok je manje 

ugroženim kategorijama korona već "dosadila" i bez obzira na propise ne pridržavaju se mera u 

potpunosti. 

Kada je u pitanju vakcinacija Tiodorović je rekao da je 50 odsto naše populacije vakcinisano, što, ocenio 

je, nije dovoljno, te dodao da je to dovelo do skoka zaraženih koji danas imamo. 

Upozorio je da su rizične grupe već trebalo da prime četvrtu dozu i da sada to mogu da urade samo ako 

su u potpunosti zdravi i nisu imali kontakta sa zaraženim, kako bi vakcina bila delotvorna u punom 

obimu. 

Kazao je da četvrta doza kod mlađih i jačih ljudi, koji su u potpunosti zdravi, nije neophodna. 

Tiodorović je pozvao sve koji se do sada nisu vakcinisali da sačekaju početak jeseni, oktobar, kada se 

očekuje nova dvovalnetna ili polivalentna vakcina, koja će biti najdelotvornija do sada i prilagođena 

novim podtipovima virusa. 

 


